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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2020-05-26, § 7 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 26 maj 2020 kl. 17.20 – 17.40 
   

 Plats Oscarssalen, Piperska Muren Scheelegatan 14 
   

 Justering Torsdagen den 4 juni 2020, §§ 1-6, 8-9, 12, 14-20, 22-23 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 26 maj 2020, §§ 7, 10-11, 13, 21 

  

 

Katarina Luhr Felix Antman Debels 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Felix Antman Debels (S)  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Deniz Butros (V) (deltar på distans)   
Anton Clarholm (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Sofia Tahko (KD)   för Fritz Lennaárd (M) 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Maria Kjellman Wall, 

Igor Matejic och Lars Nilsson. 

 

  

 

 

Med anledning av coronaviruset COVID-19 har nämnden kommit överens 

om att reducera antalet deltagare vid sammanträdet. 

 

 § 7 
Tertialrapport Tertial 1 2020 för miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
Dnr 2020-6599 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till tertialrapport 1 samt överlämna den 

till kommunstyrelsen. 
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2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens ansökan om omslutningsförändring med 2,0 

mnkr för minskade intäkter och kostnader inom tillsynen. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 1 maj 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 

Felix Antman Debels (S) och Deniz Butros (V) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Tertialrapporten visar tydligt att miljöförvaltningen bedriver 

en viktig och ambitiös verksamhet som är helt avgörande för 

att staden ska nå sina klimat- och miljömål. Vi ser dock stort 

behov av fler reformer och initiativ som kan underlätta 

förvaltningens verksamhet och öka takten för att nå stadens 

hållbarhetsmål. 

 

Nämnden har erhållit medel för att göra en utredning om 

fossilfria byggarbetsplatser och minskat byggavfall. Vi 

beklagar att majoriteten avgränsat frågan till endast två delar 

av en byggnads livscykel: byggarbetsplatsen samt avfallet. 

Det är svårt att förstå varför utredningen inte ska omfatta även 

de resterande 80 procenten av byggprocessens 

klimatpåverkan. För att minska utsläppen från bygg- och 

anläggningssektorn är det viktigt att se till hela livscykeln. På 

så sätt kan betydande utsläppsminskningar identifieras och 

åtgärder vidtas. Vi menar därför att det skulle vara bättre att 

istället ta fram en strategi för fossilfri bygg- och 

anläggningssektor till år 2040. Genom att ta ett helhetsgrepp 

om frågan, istället för att jobba med en mängd splittrade 

småförslag, kan betydande utsläppsminskningar identifieras 

och vidtas. 

 

I den borgerliga budgeten ingår en aktivitet om att miljö- och 

hälsoskyddsnämnden ska implementera strategin för 

biologisk mångfald med åtgärdsprogram för biologisk 
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mångfald. Det är en bra aktivitet och miljöförvaltningen har 

gjort ett gediget arbete med att ta fram en handlingsplan och 

efterföljande åtgärdsprogram. Det är dock i första hand 

stadsdelsförvaltningarna som ansvarar för skötseln av 

naturmarken, inklusive naturreservaten. I och med de ökade 

ambitionerna kommer också behovet av driftmedel att öka. 

Men istället för ökade resurser till stadsdelarna har stora 

nedskärningar gjorts på grund av förra årets skattesänkning. 

Det drabbar naturvårdsskötseln och den biologiska 

mångfalden. Vi tycker att handlingsplanen för biologisk 

mångfald är bra. Men för att den ska leda till förbättringar i 

verkligheten måste även de som ska utföra arbetet få de 

resurser som krävs. 

 

Förvaltningen bedriver ordinarie riktad tillsyn av skolor och 

förskolor. År 2019 hade 54 procent av de besökta 

verksamheterna sådana brister gällande främst buller och 

ventilation att förvaltningen bedömde att uppföljning krävdes. 

Buller och höga ljudnivåer i skol- och förskolemiljö är sällan 

skadligt för hörseln men bullerexponeringen har betydelse för 

hälsan, livskvaliteten och inlärningen. Dålig luftkvalitet 

inomhus kan bland annat leda till besvär med ögon, näsa och 

hals samt astma och allergi. Att så stor andel av skolorna och 

förskolorna har bristfällig inomhusmiljö är mycket allvarligt. 

Förvaltningen skriver att de genom tillsynen bidrar till att 

dessa brister successivt åtgärdas så att inomhusmiljön ständigt 

förbättras. Vi håller med om det, men menar att det inte 

räcker. Detta problem är så pass omfattande att det även krävs 

proaktivt arbete. Förvaltningen bör kartlägga vilka 

fastighetsägare som missköter sitt ansvar för inomhusmiljön 

och inleda samtal med identifierade fastighetsägare om hur 

lokalerna måste förbättras. 

 

Den riktade bostadstillsynen i socioekonomiskt utsatta 

områden är en viktig del av miljöförvaltningens arbete. 

Förvaltningen skriver att tillsynen har visat sig vara 

nödvändig eftersom merparten av de besökta fastigheterna 

kräver vidare handläggning vilket med tiden innebär en ökad 

hälsonytta för de boende i dessa fastigheter. Anmärkningarna 

berör främst ventilation och fukt. Årets mål att inspektera 20 

fastigheter i Husby och Rinkeby kommer inte att nås och 

hittills har endast 2 fastigheter inspekterats. Vi har förståelse 

för att pandemin inneburit stora omprioriteringar på 

förvaltningen, men menar att det inte får gå ut över de 

svagaste i samhället. Denna verksamhet är nödvändig och 

staden måste se till att det finns resurser till att bibehålla detta 

arbete. 
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Målet för år 2020 är att erbjuda 12 ungdomar feriejobb. På 

grund av covid-19 har förvaltningen kommit fram till att de 

ska erbjuda 0 ungdomar feriejobb. Vi förstår att pandemin 

kan få konsekvenser för möjligheten att erbjuda feriejobb, 

men vill betona att dessa sommarjobb är viktiga för stadens 

ungdomar och hoppas att förvaltningen i möjligaste mån letar 

lösningar som kan fungera trots pandemin.  

 

Förvaltningen bedriver ett viktigt arbete för att minska 

smittspridningen av covid-19 genom att kontrollera att 

restauranger och andra livsmedelsverksamheter följer 

Folkhälsomyndighetens nya föreskrifter om att hålla distans. 

Detta arbete innebär dock intäktsminskningar och 

extraordinära kostnader som i nuläget bedöms bli totalt cirka 

3 miljoner kronor. Vi vill påtala att denna 

kostnadsuppskattning kan komma att öka och att det är viktigt 

att förvaltningen ges extra tillskott för att täcka de underskott 

som förändrad planering och omprioriteringar inte kan täcka. 

Förhoppningsvis kommer merparten att omfattas av den 

statliga kompensation som staden ska erhålla för kostnader 

kopplade till pandemin. I dessa tider finns det dock en stor 

risk för ett förklarligt underskott för verksamheten. För att 

inte tvingas till nedskärningar eller sakta ner det centrala 

omställningsarbetet menar vi att staden måste gå in och 

kompensera förvaltningen om underskottet inte täcks av den 

statliga kompensationen. 

 

 

Anton Clarholm (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Förvaltningens arbete och ekonomi har påverkats av den 

pågående pandemin. Mot bakgrund av pandemins påverkan 

på samhället har Sverigedemokraterna påpekat vikten av att 

även stadens förvaltningar är redo att rannsaka dess kostnader 

och prioritera kärnverksamhet. I tertialrapporten framförs ett 

antal exempel på detta, bland annat att ”ett antal personer har 

sagt upp sig” på livsmedelskontrollen samt att inga 

nyrekryteringar generellt görs av förvaltningen. Detta 

kombinerat med att förvaltningen ämnar prioritera 

kärnverksamheten anser vi vara några goda första steg i en 

ekonomisk rannsakan. 

Aven om rapporten redogör att kärnverksamheten prioriteras 

så efterfrågar Sverigedemokraterna en mer konkret 

redogörelse för praktiska effekter på förvaltningens 

organisation. Kan exempelvis uppsägningar i organisationen 

och nedläggningar av projekt bli aktuellt, och vilka områden 

skulle detta iså fall beröra? 
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 Vid protokollet 

 Timmie Aspelin 
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